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 » KRÓNIKA

Közös beruházásokat készít elő 
Csongrád és Temes megye annak 

érdekében, hogy a 2021–2028-as uni-
ós fejlesztési ciklus indulása után 
szinte azonnal képes legyen pályá-
zatokat benyújtani – tájékoztatta a 
Csongrád Megyei Önkormányzat az 
MTI-t. A hamarosan lezáruló jelenlegi 
fejlesztési ciklus során 38 millió euró-
nyi forrásból több tucatnyi közös cél 
valósult meg a magyar–román határ 
két oldalán Csongrád és Temes me-
gyében. Jelenleg is zajlik a szegedi 
gyermekklinikán egy 1,5 millió eu-
rós beruházás, de a határon átnyúló 
forrásból fi nanszírozott fejlesztés 
növelte a betegellátás színvonalát a 
hódmezővásárhelyi kórházban vagy 
a Szegedi Tudományegyetem onkoló-
giai klinikáján. A két szomszédos me-
gye együttműködésének köszönhető-

en elindult fejlesztés javítja az árvízi 
biztonságot is az Alsó-Tisza vidéki 
Vízügyi Igazgatóság területén is.

Gémes László (Fidesz–KDNP), a 
Csongrád megyei közgyűlés és Călin 
Dobra, a Temes Megyei Tanács elnö-
ke egyeztettek arról, melyek azok a 
területek, amelyeken a 2021–2028-as 
költségvetés ideje alatt hasonló, kö-
zös programok valósulhatnak meg. A 
megyei vezetők egyetértettek abban, 
hogy a határ két oldalán élők számára 
egyaránt fontosak az egészségügyi, a 
turizmust érintő és a környezetvédel-
mi célok, és elhatározták, hogy szak-
értői szintű munka kezdődik az erre 
vonatkozó, közös fejlesztési tervek 
előkészítése érdekében.

Călin Dobra rámutatott, Temes 
megye érdekelt lenne abban, hogy a 
nemrégiben megnyílt magyar–szerb 
határátkelő hely mellett egy magyar–
román is létesüljön a megye déli csücs-

kében, Kübekházánál. Gémes László 
pedig annak lehetőségét vetette fel ro-
mán kollégájának, hogy Csongrád me-
gye is bekapcsolódhasson a 2021-ben 
Temesváron megvalósuló, Európa Kul-

turális Fővárosa programsorozatba. 
Szó volt turisztikai együttműködések 
megindításáról, egy közös magyar és 
román nyelvű kiadvány elkészítéséről 
is – áll a közleményben.

Közösen csapna le az eurómilliókra Temes és Csongrád megye

 » Magyar–ro-
mán határátkelőt 
szeretnének 
Kübekházánál.

Választásokat tartottak a maros-
vásárhelyi orvosi és technológiai 
egyetem magyar tagozatán: 
tizennyolc jelölt közül kilencen 
kerültek be az egyetemi szená-
tusba és a kari tanácsba. Szabó 
Béla, a szenátus volt alelnöke 
szerint a megújult döntésho-
zó szerv nem fog nagy ívben 
csapás irányt váltani; úgy véli, 
nagyon távol áll a magyar tago-
zat a kitűzött céljaitól.

 » HAJNAL CSILLA

N égy éve még kilencvenöten 
szavaztak a mai nevén George 
Emil Palade Marosvásárhelyi 

Orvosi, Gyógyszerészeti, Tudomány- 
és Műszaki Egyetem döntéshozó 
szerveinek – a szenátus és a kari ta-
nács – összetételéről, ám a legutóbbi 
szavazáson már csak hetvennyolcan 
dönthettek. Szabó Béla professzor, a 
szenátus volt alelnöke szerint ez is 
jelzésértékű a magyar képviseletre 
nézve. A szavazati joggal rendelke-
zők közül ötvenheten jelentek meg a 
szavazáson, és ötvenöt érvényes voks 
született. A közzétett információk 
szerint bejutott a szenátusba Mezei 

Tibor (47 szavazattal), Szász József 
Attila (40 szavazattal), Szilágyi Tibor 
(39 szavazattal), Orbán-Kis Károly 
(37 szavazattal), Székely Edit (36 sza-
vazattal), Horváth Emőke (33 szava-
zattal), Turos János (33 szavazattal), 
Kovács Judit ( 28 szavazattal), Török 
Árpád (28 szavazattal). Szabó Béla 
nem jutott be a szenátusba, bár az-
előtt alelnöki tisztséget töltött itt be, 

de mint elmondta a Marosvásárhelyi 
Rádiónak, nem lepte meg a dön-
tés, hiszen az elmúlt kilenc évben a 
szembenállásuk miatt megkopott az 
imázsuk. „Az elmúlt ciklusban ne-
künk minden kijutott: egyesítettek 
minket, csökkentették a beiskolázási 
keretet, névadás volt, egységes vizs-
gatétel, és még folytathatnám a sort. 
Azt szeretnénk, hogy ne egy teljessé-

TIZENNYOLC MAGYAR JELÖLT KÖZÜL KILENCEN KERÜLTEK BE A MAROSVÁSÁRHELYI INTÉZMÉNY SZENÁTUSÁBA ÉS KARI TANÁCSÁBA

Új magyar vezetők az orvosi egyetemen

Megújuló képviselet. Kilenc magyar szenátusi tagot választottak az orvosi egyetem vezetőtanácsába

Egyetértenek. Gémes László és Călin Dobra ismét közösen pályázna európai uniós támogatásokra
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gében új társaság jöjjön, amely azt 
mondja, hogy minden fölösleges 
volt az elmúlt kilenc évben” – tette 
hozzá Szabó Béla. 

A kari tanács új tagjait is meg-
választották, amely felelős az or-
vosi kar dolgaiért, de a nagyobb 
horderejű döntéseket a szenátus 
hozza meg. A kari tanácsba Sza-
bó Béla is bekerült, méghozzá 33 
szavazattal; a szenátusban csak 
13-an szavaztak rá, ez is bizonyít-
ja, mennyire megosztó személyi-
ség. „Úgy vélem, nagy irányvál-
tás nem lesz azután sem, de nem 
vagyok nagyon optimista, mert 
amiért mi harcoltunk, nagyon 
messzi távlatnak tűnik” – mond-
ta Szabó Béla. Szerinte látsza-
teredményeket lehet ugyan elér-
ni, de értelmezés kérdése, hogy 
ezt eredménynek tekintik-e vagy 
sem. Példaként hozta fel a beisko-
lázási tervet, amelynek esetében 
kétszáz hely helyett százhúszat 
hagytak jóvá, és ha ezt kegyesen 
felemelik száznegyvenre, akkor 
az is lehet eredmény: értelmezés 
kérdése – mondta a professzor. 
A román tagozat orvosi karán 
egyébként 18 új szenátusi tagot 
választottak meg, köztük Leonard 
Azamfi rei rektort, aki 87 szava-
zattal vezeti a sort.

 » Szabó Béla 
szerint látszat-
eredményeket 
lehet ugyan elér-
ni, de értelmezés 
kérdése, hogy 
ezt eredménynek 
tekintik-e, vagy 
sem.




